

lar that judicial or administrative remedies are open to them in respect of the grievances stated in their petitions.

1016th meeting,
17 July 1959.

1998 (XXIV). Two petitions containing requests for assistance (T/PET.5/1329, 1379)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with France as the Administering Authority concerned, petitions T/PET.5/1329 and 1379, concerning the Cameroons under French administration,⁵⁰

1. *Notes* the observations of the Administering Authority and the statements of its special representative to the effect that the questions raised in these petitions are within the competence of the Government of the Cameroons;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

1016th meeting,
17 July 1959.

IV. Western Samoa

1999 (XXIV). Petition from a deputation of Samoan nurses (T/PET.1/10)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with New Zealand as the Administering Authority concerned, the petition from a deputation of Samoan nurses concerning Western Samoa,⁵¹

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that:

(a) The possibility of arranging further training for Samoan nurses in New Zealand is under consideration and the prospects appear at present to be a little more hopeful than in the past;

(b) With the steady increase in the level of education, it is possible that certain selected trained nurses will have the capacity to undergo further training in New Zealand;

2. *Notes* that the World Health Organization would be happy to receive requests for fellowships from the Administering Authority and that the question of sending a specialist to the Territory is under discussion between the Administering Authority and the World Health Organization;

3. *Recommends* that the Administering Authority and the Samoan authorities should take such steps as may be necessary to improve the level of local training for nurses and to provide greater opportunities for advanced training so that the Territory will have an adequate number of suitably qualified nurses before long.

1016th meeting,
17 July 1959.

⁵⁰ See T/OBS.5/120 and Corr.1 and 2, T/L.924.

⁵¹ See T/PET.1/10, T/OBS.1/6, T/L.916.

le fait qu'il leur est loisible de soumettre les griefs énoncés dans leurs pétitions aux autorités judiciaires et contentieuses.

1016ème séance,
17 juillet 1959.

1998 (XXIV). Deux pétitions contenant des demandes d'aide (T/PET.5/1329, 1379)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, autorité administrante intéressée, les pétitions T/PET.5/1329 et 1379 concernant le Cameroun sous administration française⁵⁰,

1. *Prend note* des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant spécial selon lesquelles les questions soulevées dans ces pétitions relèvent du Gouvernement camerounais;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

1016ème séance,
17 juillet 1959.

IV. Samoa-Occidental

1999 (XXIV). Pétition d'un groupe d'infirmières samoanes (T/PET.1/10)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Nouvelle-Zélande, autorité administrante intéressée, la pétition d'un groupe d'infirmières samoanes concernant le Samoa-Occidental⁵¹,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment:

a) Que l'on étudie la possibilité d'assurer aux infirmières samoanes une formation complémentaire en Nouvelle-Zélande et que les perspectives semblent actuellement un peu meilleures qu'auparavant;

b) Qu'étant donné l'amélioration constante du niveau d'instruction, il est possible que certaines infirmières qualifiées sélectionnées soient aptes à recevoir une formation complémentaire en Nouvelle-Zélande;

2. *Note* que l'Organisation mondiale de la santé recevra avec bienveillance les demandes de l'Autorité administrante en vue d'obtenir des bourses de perfectionnement et que la question de l'envoi d'un spécialiste dans le Territoire est actuellement à l'étude par l'Autorité administrante et l'Organisation mondiale de la santé;

3. *Recommande* à l'Autorité administrante et aux autorités samoanes de prendre les mesures qui s'imposent pour relever le niveau des infirmières formées sur place et pour leur permettre plus facilement d'obtenir une formation complémentaire de telle façon que le Territoire puisse avoir, d'ici peu, un nombre suffisant d'infirmières dûment qualifiées.

1016ème séance,
17 juillet 1959.

⁵⁰ Voir T/OBS.5/120 et Corr.1 et 2, T/L.924.

⁵¹ Voir T/PET.1/10, T/OBS.1/6, T/L.916.